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ZAPISNIK 

 

sa 15. sjednice Općinskog vijeća Općine Vižinada održane 18. srpnja 2023. godine, s 

početkom u 19.00 sati u prostorijama Općine Vižinada-Visinada.  

Prisutni članovi Općinskog vijeća: Oliver Arman, Mauricio Poropat, Bojan Rosić, Ana Ritoša, 

Martina Dobrilović, Alen Laković i Vedran Pilat. 

 

Odsutni članovi: Veronika Beaković i Maksimilian Ritossa. 

 

Na sjednici  još učestvuju Marko Ferenac načelnik, Neda Šainčić Pilato, zamjenica 

načelnika iz reda pripadnika Talijanske nacionalne manjine, tajnica Lidia Legović kao zapisničar 

dok je pročelnica gospođa Gordana Bottezar spriječena te ne može učestvovati na 15. sjednici.  

 

Sjednici je prisutno 7 od 9 vijećnika, OV može donositi pravovaljane odluke.  

 

Predsjedavajući daje na glasanje predloženi dnevni red. 

 

1. Verifikacija zapisnika  

2. Godišnji izvještaj o izvršenju Proračuna Općine Vižinada-Visinada za 2022. godinu 

3. Izvješće o ostvarenju programa održavanja komunalne infrastrukture za 2022. godinu 

4. Izvješće o ostvarenju programa gradnje objekata komunalne infrastrukture za 2022. 

godinu  

5. Izvješće o izvršenju programa javnih potreba u obrazovanju Općine Vižinada-Visinada za 

2022. godinu 

6. Izvješće o izvršenju programa javnih potreba u oblasti predškolskog odgoja za Općinu 

Vižinada-Visinada u 2022. godini 

7. Izvješće o izvršenju programa javnih potreba u kulturi Općine Vižinada-Visinada za 2022. 

godinu 

8. Izvješće o izvršenju programa javnih potreba u socijalnoj skrbi i zdravstvu Općine 

Vižinada-Visinada za 2022. godinu 

9. Izvješće o izvršenju programa javnih potreba u sportu Općine Vižinada-Visinada za 2022. 

godinu 

10. I. Izmjene i dopune Proračuna Općine Vižinada-Visinada za 2023. godinu 

11. Pravilnik o provedbi postupaka jednostavne nabave 

12. Odluka o osnivanju Dječjeg općinskog vijeća Općine Vižinada-Visinada 

13. Odluka o davanju suglasnosti za zapošljavanje djelatnika u dječjem vrtiću „Radost“ PV 

Vižinada 

14. Suglasnost na Izvještaj o radu i poslovanju Javne vatrogasne postrojbe Centar za zaštitu 

od požara Poreč za 2022. godinu i Izvješće o radu Vatrogasnog vijeća Javne vatrogasne 

postrojbe Centar za zaštitu od požara Poreč za razdoblje od 01.01. do 31.12.2022. 

15. Vijećnička pitanja 

 

Vijeće jednoglasno prihvaća predloženi dnevni red. 
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TOČKA 1. 

 

Predsjedavajući otvara 1. točku dnevnog. Verifikacija zapisnika posljednje sjednice. 

 

Na predloženi zapisnik vijećnici nisu imali primjedbi ni komentara, isti se daje na usvajanje. 

 

Zapisnik posljednje sjednice jednoglasno je usvojen. 

 

 

 

TOČKA 2., 3., 4., 5., 6., 7., 8. i 9. 

 

Predsjedavajući otvara 2. točku dnevnog reda te predlaže, obzirom na to da je tematika od 

točke 2. do točke 9. usko vezana jedna sa drugom da se rasprava po tim točkama kao i usvajanje istih 

odradi odjednom, a ne posebno po svakoj točci. Vijećnici su se sa prijedlogom Predsjedavajućeg 

jednoglasno složili. Predsjedavajući prepušta riječ načelniku koji temeljito obrazlaže godišnji 

izvještaj o izvršenju Proračuna Općine Vižinada-Visinada za 2022. godinu, izvješće o ostvarenju 

programa održavanja komunalne infrastrukture za 2022. godinu, izvješće o ostvarenju programa 

gradnje objekata komunalne infrastrukture za 2022. godinu, izvješće o izvršenju programa javnih 

potreba u obrazovanju Općine Vižinada-Visinada za 2022. godinu, izvješće o izvršenju programa 

javnih potreba u oblasti predškolskog odgoja za Općinu Vižinada-Visinada u 2022. godini, izvješće 

o izvršenju programa javnih potreba u kulturi Općine Vižinada-Visinada za 2022. godinu, izvješće o 

izvršenju programa javnih potreba u socijalnoj skrbi i zdravstvu Općine Vižinada-Visinada za 2022. 

godinu i izvješće o izvršenju programa javnih potreba u sportu Općine Vižinada-Visinada za 2022. 

godinu.  

 

Načelnik Marko Ferenac: Ostvareni prihodi poslovanja u 2022. godini su u iznosu od 

8.164.351 kunu tj. 96,24% plana, što se tiče rashoda, rashodi poslovanja iznose 7.013.716 kuna ili 

94,91% planiranog, a rashodi za nefinancijsku imovinu iznose 728.054 kune odnosno 94,52% 

planiranog. Iznos od 2.113.837 kuna se prenosi u sljedeće proračunsko razdoblje. U priloženoj tablici 

može se utvrditi točan iznos po ostvarenim prihodima i rashodima. Program za održavanja komunalne 

infrastrukture za 2022. godinu bio je planiran u iznosu od 1.828.000,00 kuna utrošeno je 1.724.472 

kuna. Program gradnje objekata komunalne infrastrukture za 2022. godinu bio je planiran u iznosu 

od 963.000,00 kuna, utrošeno je 920.820,56 kuna. Program javnih potreba u oblasti predškolskog 

odgoja za Općinu Vižinada-Visinada u 2022. godini je ostvaren u iznosu od 1.361.483 kune, a najveći 

dio toga ide za financiranje rashoda za zaposlene u dječjem vrtiću Vižinada. Programom javnih 

potreba u školstvu utrošeno je 315.955 kuna. Utrošeni iznos za program javnih potreba u kulturi 

Općine Vižinada-Visinada za 2022. godinu iznosio je 478.939 kuna. Tu spadaju donacije za udruge, 

manifestacije u kulturi, promicanje dvojezičnosti i očuvanje talijanskog jezika u IŽ i slično.  Program 

javnih potreba u socijalnoj skrbi i zdravstvu Općine Vižinada-Visinada za 2022. godinu odnosio se 

na programe koje je Općina financirala, u programu je utrošeno 170.558 kuna.  

 

Nakon obrazloženja po svim točkama predsjedavajući otvara raspravu i postavlja prvo pitanje, 

o tome da li nova direktorica Turistička zajednice općine Vižinada ima kakav plan da Centar za 

posjetitelje Maraston postane samoodrživ, odnosno da se troškovi održavanja centra skinu ili da se 

barem umanji sa proračuna Općine Vižinada-Visinada. 

 

Načelnik Marko Ferenac: Prošle se godine započelo sa time, pojačao se marketing i promocija 

da bi se privuklo posjetitelje, za to smo bili dobili potporu HTZ-a. Ove godine imali smo već 
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posjetitelja, imali smo neke grupe, nešto se i uprihodilo ali za sada to ide jako sporo. Predlaže se i 

suradnja sa Studio sondom da se i sa njima pokuša privući veći broj posjetitelja.  

 

Predsjedavajući: Nisu organizirane nikakve pokazne radionice ili degustacije da se iskoristi 

prostor i privuče posjetitelje. 

 

Načelnik Marko Ferenac: Biti će, za sad su organizirane wine&paint radionice čiji su sudionici 

imali vođenu turu centrom. 

 

Mauricio Poropat savjetuje osim centra da se vođenjem obuhvati cijelu Vižinadu, primjerice 

i biciklističko/pješačku stazu Parenzanu i slično.    

 

Alen Laković: Da se organizira degustacija lokalnih proizvoda to bi privuklo više posjetitelja. 

 

Vedran Pilat: Moje je pitanje vezano za program Javne potrebe u socijalnoj skrbi i zdravstvu 

pod  točkom 6 navedeno je sufinanciranje pražnjena  septičkih jama? Imamo li podatak tko je to od 

naših mještana to koristio? 

 

Načelnik Marko Ferenac: Radi se o tome da je to odluka koja je donesena na razini Odvodnje 

Poreč u kojoj sudjeluju sve općine Poreštine. Pražnjenje septičkih jama sufinancira se građanima koji 

nemaju mogućnost priključenja na kanalizacijski sustav. 

 

Vedran Pilat: Znači, tko god je praznio septičke putem Odvodnje Poreč je dobio umanjen 

račun? Možda da se objasni ljudima da to tako funkcionira da ne prazne više toliko septičke u prirodu, 

da se javno objavi neka obavijest pa da se potakne ljude da koriste usluge pražnjenja septičkih putem 

Odvodnje Poreč. 

 

Načelnik Marko Ferenac: Možemo svakako objaviti neku obavijest 

 

Vedran Pilat: Imam pitanje vezano za staru „pezu“ koja se nalazila na raskrižju gdje je sada 

novi rotor. Gdje je završila? 

 

Načelnik Marko Ferenac: Ostaci „peze“ su iza općine, mislili smo da će se moć dijelovi peze 

premjestit i sačuvati međutim mehanizma unutra uopće nije bilo a poklopac peze koji je ostao nije 

iskoristiv. 

 

Alen Laković: Proračun za 2022. godinu je ostvaren kako je, sada moramo usmjeriti pogled 

za dalje. Možemo li nešto napraviti što se pitanja administracije i zaposlenika napraviti, obzirom na 

to da kad se pogleda Proračun, milijun i nešto kuna otpada na vrtić i pola milijuna na plaće djelatnika 

u samoj općini. Da li se nekada možda razmišljalo o tome da se računovodstvo spoji sa nekom drugom 

općinom pa bi trošak bio manji? 

 

Predsjedavajući: Nekada je tako i bilo, ali je taj sistem rada ukinut. Moje je mišljenje da je 

pristupačnije i laganije kada imaš vlastito računovodstvo nego da se taj posao dijeli na više općina,  

kad imaš vlastito računovodstvo imaš i  direktni uvid u troškove i primanja.  

 

Nakon rasprave Predsjedavajući priupita vijećnike da li ima još pitanja ili komentara, dodatnih 

pitanja nije bilo stoga Predsjedavajući daje izvješća od točke 2 do točke 9 na glasanje. 

 

Izvješća od točke 2 do točke 9 jednoglasno su usvojena. 
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TOČKA 10. 

 

Predsjedavajući otvara 10. točku dnevnog reda. I. Izmjene i dopune Proračuna Općine 

Vižinada-Visinada za 2023. godinu. Riječ prepušta načelniku općine Vižinada-Visinada. 

 

Načelnik Marko Ferenac: Prihodi poslovanja se planiraju povećati za 145.097 eura, rashodi 

poslovanja povećavaju se za 37.920 eura, rashodi za nabavu nefinancijske imovine povećavaju se na 

96.800,00 te imamo višak/manjak koji se povećava za 10.377 eura.  

 

Nakon detaljnog obrazloženja I. Izmjena i dopuna Proračuna Općine Vižinada-Visinada za 

2023. godinu Predsjedavajući priupita načelnika da li je projekt za rekonstrukciju vatrogasnog 

spremišta prošao na natječaju? Načelnik odgovara da je za prijavljeni projekt od strane Ministarstva 

regionalnog razvoja i fondova EU dobiven dodatan iznos od cca 20-ak tisuća eura za realizaciju 

projekta. Nakon dobivenog odgovora Predsjedavajući otvara raspravu pa se i ostali vijećnici uključuju 

u raspravu. 

 

Vedran Pilat: Što je sa trasom prstena sv. Tome, tko je zadužen za uređenje, dio trase je teško 

prohodan, trebalo bi urediti trasu i provjeriti oznake na terenu. 

 

Načelnik Marko Ferenac: Dio brda je u državnom vlasništvu a dio općinskom, dio koji je u 

općinskom vlasništvu je dan u zakup, zakupnik si održava dio a ostatak se mora sanirati svakako. U 

suradnji sa Zajednicom Talijana bili smo prijavili i projekt za istraživanje i sondiranje brda kao 

arheološko nalazište no međutim projekt na natječaju nije prošao. Za oznake na terenu zadužena  je 

Turistička zajednica.  

 

Vedran Pilat: Što se tiče javne rasvjete, spomenuli ste povećanje za 15.000 eura, što čini 

gotovo 200% više? Zanima me lokacija na kojoj će se javna rasvjeta postaviti. 

 

Načelnik Marko Ferenac: Naselje Zabregi, kraj Studia Sonde novi dio, ono gdje je bila 

postavljena solarna rasvjeta se prebacilo na struju, to je sve odrađeno prošle i početkom ove godine, 

ali su troškovi bili veći nego što smo planirali pa se zato rebalansom predlažu dodatna sredstva. Ove 

godine bi proširili javnu rasvjetu u naseljima Markovići, Nardući i  Lašići kod igrališta. 

 

Vedran Pilat: Što je s dječjem igralištem u naselju Vižinada i Ferenci?  

 

Načelnik Marko Ferenac: Sa mještanima naselja Ferenci imali smo sastanak na kojem je 

utvrđeno da se mještani ne slažu sa time da se dječje igralište izgradi na starom gumnu a općina nema 

drugo prikladno mjesto za izgradnju dječjeg igrališta u naselju Ferenci.  

 

Alen Laković: Što se gumna tiče, bili smo rekli da se isto počisti, je li tako napravljeno? 

 

Načelnik Marko Ferenac: Bilo je rečeno da se počisti da, provjeriti ćemo ako su se držali 

odluke, ukoliko nisu onda će općina počistiti na njihov trošak.  

 

Dodatnih pitanja ili komentara nije bilo, stoga se točka 10. daje na glasanje.  
 

I. Izmjene i dopune Proračuna Općine Vižinada-Visinada za 2023. godinu jednoglasno su 

usvojene.  
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TOČKA 11. 

 

Predsjedavajući otvara 11. točku dnevnog reda. Pravilnik o provedbi postupaka jednostavne 

nabave, riječ prepušta načelniku. 

 

Načelnik Marko Ferenac: Pravilnik o provedbi postupka jednostavne nabave je prije donosio 

načelnik općine, no sada sukladno preporuci ministarstva donosi ga općinsko vijeće i ažurirane su 

vrijednosti obzirom na to da sada naša valuta je euro pa je i pravilnik sada u eurima.   

 

Alen Laković: Kad kaže procijenjene vrijednosti, što to znači? Da li znači da se već unaprijed 

procijeni vrijednost? Primjerice ako procijenjena vrijednost bude 1.000 eura, a ponuda dođe na 9.000 

eura, da li mi to moramo prihvatiti? 

 

Načelnik Marko Ferenac: Procjena ide kako je planirano u Proračunu, i onda na temelju toga 

se sastavlja plan nabave.  

 

Vijećnika Alena Lakovića zanima da li se uvijek mora prihvatiti najniža ponuđena cijena, na 

što mu načelnik odgovara da ne mora, tj. cijena koju će se prihvatiti ovisna je o onome što bude 

navedeno u natječaju, da li će to ekonomski bit najprihvatljivije (primjer: netko da dužu garanciju i 

slično) ili će to biti najniža cijena. 

 

Dodatnih pitanja ili komentara nije bilo, stoga se točka 11. daje na glasanje.  

 

Pravilnik o provedbi postupaka jednostavne nabave jednoglasno je usvojen. 

 

 

 

TOČKA 12. 

 

 Predsjedavajući otvara 12. točku dnevnog reda. Odluku o osnivanju Dječjeg općinskog vijeća 

Općine Vižinada-Visinada. 

 

 Ideja o suradnji sa školom i osnivanjem dječjeg općinskog vijeća već dugo vremena postoji, 

no sada u sklopu programa građanskog odgoja ponovo se potaknuo razgovor o međusobnoj suradnji 

škole i općine. Djeca bi na taj način naučila kako funkcionira politički život i dobila bi na značaju. 

Mandat dječjeg općinskog vijeća trajao bi 2 školske godine, a bili bi uključeni učenici od 4. do 7. 

razreda. 

 

Vijećnicima se prijedlog o osnivanju Dječjeg općinskog vijeća Općine Vižinada-Visinada 

svidio te u potpunosti podržavaju aktivnost, stoga je Odluka o osnivanju Dječjeg općinskog vijeća 

Općine Vižinada-Visinada jednoglasno usvojena.  

 

 

  

TOČKA 13. 

 

Predsjedavajući otvara 13. točku dnevnog reda. Odluka o davanju suglasnosti za zapošljavanje 

djelatnika u dječjem vrtiću „Radost“ PV Vižinada. Riječ prepušta načelniku Općine Vižinada-

Visinada.  
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Načelnik Marko Ferenac: Radi se o tome da u našem vrtiću ima djece sa posebnim potrebama 

kojima je neophodan asistent kako bi koliko toliko mogli funkcionirati, sredstva za financiranje 

asistenta osigurana su u Proračunu. Prijedlog je da se zaposle 2 asistenta na određeno vrijeme u 

periodu od 01. rujna do 31. kolovoza. 

 

Predsjedavajući otvara raspravu. 

 

Vijeće se složilo s predloženim i točka 13 je  jednoglasno usvojena. 

 

 

TOČKA 14. 

 

Predsjedavajući otvara 14. točku dnevnog reda. Suglasnost na Izvještaj o radu i poslovanju 

Javne vatrogasne postrojbe Centar za zaštitu od požara Poreč za 2022. godinu i Izvješće o radu 

Vatrogasnog vijeća Javne vatrogasne postrojbe Centar za zaštitu od požara Poreč za razdoblje od 

01.01. do 31.12.2022. 

 

Načelnik Marko Ferenac: Traži se suglasnost Općinskog vijeća općine Vižinada-Visinada na 

priloženom Izvještaju o radu i poslovanju Javne vatrogasne postrojbe Centar za zaštitu od požara 

Poreč za 2022. godinu i Izvješću o radu Vatrogasnog vijeća Javne vatrogasne postrojbe Centar za 

zaštitu od požara Poreč za razdoblje od 01.01. do 31.12.2022., u kojima je detaljno obrazloženo o 

aktivnostima i događajima u požarnoj sezoni i slično. Općina financira rad JVP s udjelom od 1,44 % 

sukladno sporazumu o osnivanju.  

 

Predsjedavajući otvara raspravu, dodatnih komentara nije bilo. Izvještaj o radu i poslovanju 

Javne vatrogasne postrojbe Centar za zaštitu od požara Poreč za 2022. godinu i Izvješće o radu 

Vatrogasnog vijeća Javne vatrogasne postrojbe Centar za zaštitu od požara Poreč za razdoblje od 

01.01. do 31.12.2022. daje na glasanje.  

 

14. točka dnevnog reda jednoglasno je usvojena. 

 

 

TOČKA 15. 

 

Predsjedavajući otvara 15. točku dnevnog reda; vijećnička pitanja i otvara raspravu. 

 

Alen Laković: Prije smo pričali o radu Turističke zajednice pa sam se sjetio da smo bili izradili 

i Strateški plan razvoja turizma na području Općine Vižinada-Visinada od 2018. do 2025. godine, pa 

me interesira koliko se radi po toj strategiji.  

 

Načelnik odgovora da je dobar dio Strateškog plana u provedbi, dio je i u Planu i programu 

rada Turističke zajednice.  

 

Predsjedavajući: Osvrnuo bi se na komentar Alena Lakovića da će Vlada sada prepustiti JLS-

ovima krojenje Pravilnika o prihodima odnosnima porezima i prirezima, da li se zna koliko  će JLS 

moći dobiti od poreza na dobit? 

 

Načelnik Marko Ferenac: Porez na dobit nije prihod od općine.   

 

Vijećnik Vedran Pilat osvrnuo se na problematiku vode koja stalno teče na području ceste 

koja se nalazi kraj vrtića i koja povuče i blato sa sobom pa bude cesta neprohodna zbog veće količine 

blata. Zamolio je ako mogu da interveniraju i vatrogasci da se cesta uredi, odnosno počisti i ispere, te 
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da komunalni redar istraži odakle dolazi sva ta voda i da se to sanira. Na što mu načelnik odgovara 

da je upoznat sa tom problematikom te da se pokušava problem riješiti.  

Vijećnik Mauricio Poropat naglašava kako se smeće koje se nalazi kraj nerazvrstane ceste 

koja vodi do Studia sonde još uvijek nalazi na istom mjestu iako je vlasnik već upozoren da se smeće 

mora maknuti te traži da se to riješi.  

 

Dodatnih pitanja nije bilo stoga predsjedavajući zatvara raspravu i ujedno i sjednicu. 

 

Sjednica zaključena u 20:32 sati.  

 

 

 

            Zapisničar:                                                               Predsjednik Općinskog vijeća 

         Lidia Legović                                                                      Oliver Arman 


